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MINISTERRAAD 
Vf . 2345 . 

ZEER GEHEIM 

• 

, No~~len van ,de vergadering 
. ~gehOUden op vrlJdag 26 Juni 1959 in de Trêveszaal ? aange-

~~~~ vangen 's mor gens om tien uur en IS middags voortgezet 
~;. -----------

1 

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen , Beerman (alleen 's morgens) Van 
den Bergh, Cals, Klompé, Korthals, Luns (bij de 
punten 1, 2, 3 a - 3 h en 15), Marijnen, De Pous 
Van Rooy, Toxopeus en Zijlstra ? 

Tevens zijn aanwezig (bij punt 2 i) staatssecre
taris Calmeyer en (bij punt 3 g) s taatssecretari s 
Schmelzer 

Secretaris: Je Middelburg 

1. Verslag van de constituerende vergadering van 15 mei 1959. 

Minister Zijlstra tekent aan bij de passage (op blz. 
2, punt A 12)? dat in een structureel ontwikkelingsgebi ed 
de sociaal-culturele sector naast de economische sector een 
evenwaardige plaats moet innemen, dat hiermede niet bedoeld 
is een kwantitatieve financiële gelijkstelling. Minister 
Klompé bevestigt dit. 

Minister Zijlstra merkt op me t betrekking tot de 
kwestie van de loterijwet en de voetbalpool (punt A 9) dat 
de zin, dat het kabinet zich niet aan de hoogte van de ma
ximumprijs bindt, niet betekent ? dat minister Van Aartsen 
en hij zich eraan gebonden hebben, als men zou vullen be
sluiten de maximumgrens voor een prijs te stellen op bijv. 
f. 100.000. De minister-president stelt voor deze aanvulling 
in de notulen---yast te leggen. 

Minister Toxopeus merkt op, dat het woord "eventueel", 
dat op blz. 3 in een voetnoot staat, behoort bij de benoeming 
van een staatssecretaris; het heeft dus niet betrekking op 
de vraag of de zaken van Nieuw-Guinea onder Binnenlandse Zaken 
komen (zie verder punt 2 a). 

Minister Van Rooy stelt voor in de passa?~ i~zake 
de overgang van Volksgezondheid naar MaatschappellJl{ Werk 
aan de woorden, dat "de .nieuwe bewindsman gelegenheid moet 
krijgen zich in te werken" toe te voegen: en zijn standpunt 
te bepalen. Minister Klompé meent, dat het principe,was 
vastgelegd, maar dat het nog ging over~e problemat~ek van 
de ziekenfondszaken. Minister Van Rooy stelt voor dlt p~t 
aan te houden tot de volgende vergadering. De raad beslult, 
aldus en verklaart zich overigens akkoord met het onderhavlge 
verslag. 

~ Ingek omen ••• 
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" Minister Zijlstra merkt no g op , dat de Bel gen had-
den toegezegd, dat Nederland op eni gerle i wi j ze bet r okken 
zo~ worden bij de beveili gingszaak , maar op he t laatste ogen
bllk hebben de Belgen vo or de ondertekening van de Eur ochemic
convent i e g~wei gerd.di t te d oen, waa r na onzerzi jds een voor
behoud op dl t pun t lS gemaakt. riIi niste r De Pous stel t voor 
thans met de voorgestelde benoemingen van de heer Van Aken 
en Van Doormaal a kkoord te gaan. Minis t er Van Rooy voegt hier
aan toe, dat men moet blijven "vasthouden aan de de s idera ta 
ten aanzien van de veil ffi gheid. De r a ad verklaart zi ch met een 
en ander akkoord. 

Minister Cals verzoekt ver s lagen van de bespr ekingen 
van de speciale groep van het stearingcommittee naar zi jn " 
departement en de andere betrokken depar t ementen te zenden. 
Minister De Pous zegt toe hiervoor te zullen zorgen. 

Á?ti ~~ 3 g. Samenstelling en kartelbeleid van de HA der KSG 

krfMu:'.tI? Ût~'t 
tft1,.11 ~.,Ja Minister Luns deelt mede, dat na het terugtreden van"" 

I Finet als voorzitter van de HA het Italiaanse lid van de Euro
pese Commissie Malvestiti als kandidaat is genoemd; tegenover 
deze kandidatuur staat men onzerzijds genuanceerd. Aangez i en 
van Duitse zijde pogingen worden gedaan om het Nederlandse 
lid Spierenburg te wippen als eerste plaat svervangend vo orz i t
ter van de HA, heeft spreker na overleg laten weten, dat -
indien andere landen zich bij de benoeming van Malvestiti tot 
voorzitter mochten neerleggen - Nederland ook bereid is dit 
te doen mits men steun blijft verlenen aan Spierenburg als 
eerste plaatsvervangend voorzitter. 

Minister Klom~é schrikt wel van het standpunt, dat 
de kandidatuur van Malvestiti, die het zwakste lid van de 
Europese Commissie is, als voorzitter wordt gesteund; op die 
wijze dreigt de HA krachteloos te worden. Spreekster stelt 
de vraag waarom geen stappen worden gedaan bij de Italiaanse 
regering, dat men een krachtiger figuur kandidaat stelt. 
Minister Korthals steunt de gedachte van minister Klompé; de 
Italiaanse kandidaat h eeft als lid van de Euro-pese Commissie 
niets gepresteerd. Minister Klompé vraagt wat er tegen is om 
samen met de andere Beneluxlanden stappen te doen, dat Italië 
een betere kandidaat voor het voorzitterschap van de HA voorstelt. 
De minister-president merkt op, dat genOegzaam bekend zal zi j n, 
dat Malvestiti geen krachtige figuur is. De Nederl~ndse re ge
ring moet oppassen in de Europese gemeenschappen nlet steeds 
de betweter te zijn. Minister Zi~lstra voegt eraan toe, dat 
handhaving van bezwaren tegen Ma vestiti betekent,.~at er aan 
de herbenoeming van de HA weer niets gebeurt, terwlJI ~e~e nu 
zij demissionair is weinig kan doen. Als naast Malvestltl ". 
goede nieuwe Duitse en Franse leden komen,is de samenstelllng 
van de HA wel aanvaardbaar. 

De minister-president ••••• 
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De minister-president heeft begrepen, dat Spi exen
burg een herbenoeming tot lid van de HA wil aanvaarden maar 
alleen als hij niet in plaats achteruit gaat dus eerste 
plaatsvervangend voorzitter blijft. Spreker stelt voor dat 
nog in Beneluxverband zal worden getracht een betere It~liaan
se kandidaat voor het voorzitterschap te krijgen. De raad 
stemt hiermede in. 

Minister Zijlstra merkt op, dat niet alleen het 
eerste vice-presidentschap van Spierenburg in het geding is, 
maar ook discussies ten aanzien van het beleid van de HA tegen
over de kartels van de Ruhr. Aangezien Spierenburg het moge
lijk aèht, dat de HA niet'ten aanzien van dezè kartels op- " 
treedt, zoals uit het KSG-verdrag voortvloeit, wil hij wel ze
kerheid hebben voor zijn herbenoeming hoe de Nederlandse rege
ring hier tegenover staat. Wat Spierenburg hieromtrent voor
staat acht spreker aan de minimalistische kant, maar het is 
mogelijk, dat de nieuwe HA ook dit niet wil aanvaarden. Voor 
dat geval zal de Nederlandse regering bereid moeten zijn een 
klacht hierover bij het Europese Hof in te dienen. De minister
president meent, dat wel een toezegging in deze zin kan worden 
gedaan. Minister Zijlstrê:, verzoekt minister Luns deze kwestie 
nog met minister Beerman te bespreken, aangezien het indienen " 
van een klacht bij het Hof een juridische zaak is. Staatssecre
taris Schmelzer merkt op, dat in de eerste fase men nog niet 
bij het Hof komt; eerst moet de regering zich dan tot de HA 
wenden. 

Minister Luns stelt voor, dat aan Spierenburg wordt 
gezegd, dat de regering onder de bestaande omstandigheden bereid 
is een klachtprocedure te volgen, als de HA afwijst een kartel
beleid ten aanzien van de Ruhr-kartels, zoals in het KSG-ver
drag is aangegeven, met dien verstande, dat indien de omstan
digheden wezenlijlc veranderen na overleg met Spie~enburg even
tueel anders zal worden gehandeld. De raad stemt ln m~t de con
clusies van minister Luns, die ook minister Beerman hlerover 
zal inlichten. 

~. _ ,. ~ h. Onderhandelingen met Duitslan~ (Brief van de ministe: ,van 
~~~~Y~ ~itenlandse Zaken ddt 23 juni 1959, nr. 4186, met blJlagen) 

A~f:~' ~ MI j? 'r~ . , , ".. 
JIJ.tJ~,J' Minister Luns deel t mede, dat hlJ op 7 J~ll ln Wle s-

I badèn met zijn ambtgenoot Von Brentano een besprekl~g za~ .. heb
ben. Aangezien hieraan ook de Duitse minister . v~n Flna~~len 
Etzel zal deelnemen stelt spreker voor, dat mlnlster ZlJlstra 
hem naar Wiesbaden zal vergezellen. Aldus wordt besloten. 

Minister Zijlstra acht de nota zeer g?ed, maar m~ent, 
dat de regering met het totaalbedrag, dat de DUltsers bereld 
zijn beschikbaar te stellen, niet voor de Kamer kan komen. 
Minister Luns is van oordeel, dat men thans moet trachten tot 
een Generalbereinigung te komen hoewel hij ook vindt, dat het 
verschil tussen het Nederlandse en Duitse bedrag nog te groot ' 
is. De Duitse wetten voor de nazi-slachtoffers in Duitsland. lcen
nen veel hoger bedragen, maar de Duitse re~ering he~ft gewel
gerd deze wetten ook op nazi-slachtoffers ln het bUltenland van 
toepassing te doen zijn. Minister Zi,jlstra deelt het standpunt 
van minister Luns terzake. 

Minister Luns •••••• 


